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Dagsorden til møde i forældrebestyrelsen i Trekløveren 

Dato og klokkeslæt: 17.04.2024  

Sted: Trekløveren 

Forplejning: Lasagne og salat 

Deltagere: Cecilie. Camille, Henrik, Anne, Monica og Nikolaj 

Fraværende:  Helle T. 

Mødeleder: Camilla 

Referent:  Nikolaj 

  

1. Godkendelse af referat 
Sagsfremstilling: 
Referat fra sidste bestyrelsesmøde skal godkendes 

Beslutning: 
Godkendt, med tilføjelse af punkt (Royal side run) under eventuelt. 

2. Godkendelse af dagsorden 
Sagsfremstilling:  
Dagens dagsorden til bestyrelsesmødet skal godkendes 

Beslutning: 
Godkendt. 

3. Nyt fra formand, personale og ledelsen 
Sagsfremstilling: 
Er der sket nye ting siden sidste møde, som alle i bestyrelsen skal orienteres om? 

Beslutning: 
Formand: 

• Der har været afholdt møde om madordning på tværs af børnehavebestyrelser. 
Camilla deltog ikke bl.a. fordi madordningen aktuelt synes at fungere fint i 
Trekløveren. Der bliver lagt billeder op, maden ser tilfredsstillende ud og ifølge 
børnehaven er der god kommunikation mellem køkken og børnehave, hvis der skal 
rettes på noget. Der rettes en stor ros til Rie, som er Trekløverens madanretter og 
rengøringsperson. 

• Der er en seddel i den fysiske bestyrelsespostkasse, hvorpå der står: Pædagoger hos 
Uglerne. Bestyrelsen tolker sedlen sådan, at der påpeges personalemæssig ustabilitet 
hos Uglerne. Det er rigtigt. Vi har aktuelt stillingsopslag ude og håber at kunne 
ansætte pædagoger inden længe. Rekrutteringen er dog meget vanskelig, da der er 
meget få (relevante) ansøgere. Personalets opsigelser og ønsker om fratrædelse 
drøftes tillige. Vi er i en forandringsproces i Trekløveren, hvor nogle medarbejdere 
gør deres arbejdsliv op og vælger til eller fra. Ledelsen arbejder på at skabe stabilitet 
og kvalitet, da det er en forudsætning for at drive en god børnehave/vuggestue for 
alle vores børn i Trekløveren. Henvendelsen i postkassen bliver taget meget seriøst. 
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• Formanden roser de ”nye døre”, der giver bl.a. liv og stemning i Trekløverens 
fællesrum. 

Personalet: 

• Der har været pædagogisk tilsyn, hvilket var okay. Men der var dog lidt forvirring om, 
hvad tilbagemeldingen egentlig var. Var det godt eller skidt? Der fremkom nogle nye 
ting at arbejde videre med. 

Ledelsen: 

• Det pædagogiske tilsyn havde denne gang en anden karakter. Der var en oplevelse 
af, at konsulenterne talte rigtig meget med personalet og spurgte ind til diverse. De 
lagde mindre vægt på vurderingen i KIDS-vurderings-redskabet og mere på deres 
egne tolkninger og konklusioner af Trekløverens kvalitet. Derudover igangsatte de 
processer med udvalgte metoder som omdrejningspunkt. Det hele kom til at fremstå 
lidt rodet og ikke helt til at forstå. Når tilsynsrapporten bliver tilsendt, udvælger vi de 
vigtigste udviklingsområder og arbejder videre med disse i det kommende år. 

• Vi har et stillingsopslag ude, hvor der eftersøges to dygtige pædagoger. Det står 
desværre sløjt til med antal ansøgninger, men vi håber at de to rigtige personer 
ansøger. Vi har denne gang prøvet noget nyt, idet to ansøgere gik ledig, har vi kunne 
tage dem ind som vikarer med henblik på at lære hinanden at kende og blive klarere 
på, om der er en interesse og et match. Vi krydser fingrer. 

• Det er fortsat en kæmpe udfordring med kapacitet i Nakskov og politikerne (Børn- og 
Skole-udvalget) skal på deres maj-møde pege på løsninger. Disse løsninger er efter 
sigende ikke kun at betragte som såkaldt brandslukning, men skal være mere varige. 
Og derfor er Trekløveren igen i spil i forhold til at skabe flere enten vuggestue- eller 
børnehavepladser. Bestyrelsen ser tiden an og venter med spænding på 
beslutningerne fra politikerside. 

• Trekløveren har haft indbrud i et skur, og popcornmaskinen og en plæneklipper er 
blevet stjålet. Vi har nu skiftet koderne på alle vores hængelåse. 

• Nyt om tiltag: Dørene i fællesrummet er færdige, der bliver lagt fliser i bålhytte 2, ny 
vuggestuelageplads er lige på trapperne, lågerne til det nye hegn er også på 
trapperne, der er fokus på indvendig vedligeholdelse, denne gang pletmaling af 
vægge og lister, der bliver leveret mødeborde og stole i uge 18, og der er indhentet 
tilbud på diverse til vuggestuen, børnehavelokaler og gange. 

4. Gennemgang af bygningsoplæg og status på proces 
Sagsfremstilling: 
Bestyrelsen efterspørger indsigt i byggeprocessen (arkitektarbejde, tegninger, priser, 
proces med videre). 

Beslutning: 
Priser og tegninger gennemgås. Den videre proces er, at Børn og Skoleudvalget beslutter 
på maj-mødet, om der skal bevilges et nyt udetoilet til Trekløveren. Dette som erstatning 
for muld-toilettet, der ikke er en tilstrækkelig helårsløsning. Vi afventer udvalgets 
beslutning og går forhåbentlig derefter i gang med opførsel af diverse bygningstiltag 
(skur, shelters, aktivitetshus, udetoilet og krybbeskur). 

5. Nyt princip for kommunikation og forældre mellem dagtilbud og 
hjemmet 

Sagsfremstilling: 
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Bestyrelsen skal udarbejde deres første princip, som omhandler kommunikation og 
samarbejde mellem dagtilbud og hjem. 

Beslutning: 
Camilla har udarbejdet et første udkast, som bestyrelsen tager afsæt i. Der kommer nye 
perspektiver frem på mødet. Nikolaj retter og tilføjer med henblik på videre arbejde på 
næste møde. 

6. Sommerfest, herunder Grønne spirer 
Sagsfremstilling: 
Hvornår skal sommerfesten placeres? Punktet afklares på næste møde. 

Beslutning: 
 

7. Regnvandsproblematik på udeområderne 
Sagsfremstilling: 
Når det regner så ekstremt meget som det har gjort i vinter og tidligt forår, så opstår der 
regnvandspools rigtig mange steder på Trekløverens legeplads. Det er både meget vådt 
og farligt, da nogle af disse pools er rimelig dybe. Der har historisk set altid været 
enkelte regnvejrsdage på et år, hvor alt har været oversvømmet, men i denne 
vinter/forår har det været mere reglen end undtagelsen. Det er svært at leve med, da 
alle børn dagligt er ude i flere timer. 

Beslutning: 
Bestyrelsen er bekymret for den megen vand og mener vi skal gå videre med 
problemstillingen. Nikolaj kontakter Teknisk service med problemstillingen. Hvad kan der 
gøres? 

8. Eventuelt 
Sagsfremstilling: 
Henrik har fundet frem til et event der hedder Royal Side Run. Det er et event man kan 
realisere i sin egen institution, og der findes en hjemmeside, hvor man kan udprinte 
diverse merchandise; medaljer, bannere mv. Det kunne være et sjovt event at lave i 
børnehave/vuggestue og måske få noget mediedækning på det. Det er en super god idé. 

Beslutning: 
Monica og Nikolaj bringer idéen tilbage til børnehaven/vuggestuen. 

Dato for næste bestyrelsesmøde: Torsdag d. 30. maj, kl. 17.00-
19.30 

9. Referent 
Sagsfremstilling: 
Hvem er skriverkarl på dagsorden og referat? 

Beslutning: 
Nikolaj Uhrenholdt, leder af Trekløveren 
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